
 
 
 

Referat af Generalforsamling 2024 

Tid: Fredag, den 26. januar 2024 kl. 9.00 – 11.00 

Sted: Bygholm Landbrugsskole, Hattingvej 49, Horsens. 

Til stede: 33 medlemmer 

Referent: Tom Axelgaard 

 

Dagsorden ifølge vedtægter 

1. Valg af dirigent, referent og stemmetællere 

2. Bestyrelsens årsberetning 

3. Forelæggelse af årsregnskab til godkendelse 

4. Budget for det kommende år til godkendelse 

5. Fastlæggelse af kontingent 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

7. Valg af revisor 

8. Forslag fra medlemmerne 

9. Eventuelt (Debat om fremtiden for DFA) 

 

Ad pkt. 1. Valg af dirigent 

Kristian Tokkesdal blev valgt som dirigent. Tom Axelgaard som referent. Povl Nørgaard og Johannes Hansen 

som stemmetællere. 

Ad pkt. 2. Bestyrelsens årsberetning 

Formand Jesper Brunhøj Jensen, DFA fremlagde bestyrelsens beretning for 2023. 

Af beretning fremgik følgende: 

- Foreningens medlemstal er faldet lidt – der er nu 185 medlemmer heraf 58 landbrugsvirksomheder 

- Der var god tilslutning til årets to konferencer – både den i januar og den i juni måned – begge 

afholdt på Bygholm landbrugsskole 

- God tilslutning til foreningens to studieture – 25 deltagere til England med fokus på Conservation 

Agriculture og besøg på Groundsweel skuet. Samt 33 deltagere til turen til Japan i november 

- Der er i løbet af året kommet godt gang i foreningens erfa-grupper igen efter en ufrivillig pause 

under Covid-19. Der er også dannet nye grupper for mangers - bla. en gruppe i cropproduction, 2 i 



 
 

svineproduktion, en med fokus på Lean, og 2 med fokus ledelse. Der er nu i alt 14 grupper med ca. 

10-15 medlemmer i hver. 

- Der blev afholdt tre webinarer – et om markedet for svinekød, et om Biosecurity i 

svineproduktionen og et om Lean – appetizer for kursus om lean i november 

- God aktivitet i DFA-organiserede ERFA-gruppers mødeaktivitet efter stilstand i covid-19- perioden. 

Vi har også dannet 7 nye grupper for mangers – en gruppe om Conservation Agriculture, en gruppe 

i cropproduction, 2 i svineproduktion, en med fokus på Lean, og 2 med fokus ledelse. Der er nu i alt 

14 grupper med ca. 10 - 15 medlemmer i hver 

- Fortsat fokus på at bevare god kontakt til landets landbrugsskoler. Tom Axelgaard har haft indlæg på 

3 landbrugsskoler for at fortælle om danske landbrug i udlandet og opfordre danske elever til at 

prøve at arbejde på dem. Der har været møde med to landbrugsskoler om muligheder for 

uddannelses-samarbejde 

- Sekretariatet har fået positivt tilsagn fra landbrug med svineproduktion om interesse til at sende 

upcomming managers til et fagligt uddannelsesprogram - med undervisning både fysisk 

tilstedeværelse og virtuelt. Det program leveres af Dalum Landbrugsskole 

- Et FPM-kursus for mellemledere er afsluttet i september – der var 10 managers i svineproduktionen 

på holdet 

- Foreningskommunikation: Sekretariatet udsender nu Nyhedsbrev ud via Mailchimp systemet 4 

gange årligt. Kommunikation via Facebook er intensiveret via et samarbejde med Raspberry 

Communiation i Rumænien 

- Samarbejde med Firmamedlemmer: Det eksisterende Innovationsudvalg er nedlagt efter 4 års 

arbejde. I stedet tilbyder foreningen at styrke samarbejde med følgende initiativer: 1. Give firmaer 

muligheder for at præsentere deres ny/forbedrede produkter i foreningens nyhedsbreve; 2. Lade 

firmaer opsætte brochure standere i tilknytning til foreningens konferencer. 3. Være behjælpelig 

med at arrangere webinar og andre virtuelle møder, hvor firmaer kan præsentere der produkter for 

foreningens medlemmer. 

Debat efter beretningen 

- Firmamedlem: Birger fra Datalogisk: Tak for tilbuddene til firmamedlemmer. Vil det være muligt at 

firmaer og kan blive repræsenteret i foreningens Erfa-grupper? Svar: Emnet vil blive drøftet under 

evt, hvor fremtidsvisionerne for foreningen tages op til uformel drøftelse til inspiration for 

bestyrelsen. 

- Torben Sveigaard: En stor anerkendelse til den store aktivitet i foreningen. En opmærksomhed på at 

Foreningen ikke bliver for kommercielt bundet op, når vi laver webinarer sammen med firmaer. 

Foreningen bør også vurdere brugbarheden af tilstedeværelse på andre sociale medier – f.eks. 

Instagram og Tiktok. Svar. Forslaget taget til efterretning, og vil blive drøftet i bestyrelsen i samråd 

med kommunikationsbureaet. 

 

Ad pkt. 3. Foreningens regnskab 

Jesper Brunhøj Jensen præsenterede foreningens regnskab. Han bemærkede at der var store ændringer i to 

psoter:  

1. Den store stigning i omsætning skyldes to ting: 



 
 

a. At studieturen til Californien var relativ dyr, og meget dyrere end året før 

b. Nogle af erfagruppernes aktiviteter var tidligere ikke bogført under foreningen, men var 

selvstyrende økonomisk, ligesom der er kommet mere gang i aktiviteterne bl.a. 

Erfagrupperne. 

2. Stigningen i personale omkostninger skyldtes at det tidligere var bogført under vareforbrug via 

udstedte regninger, men nu udbetales direkte som løn.  

Regnskabet blev enstemmigt godkendt uden bemærkninger 

 

Ad pkt. 4. Budget for 2024 

Jesper Brunhøj Jensen fremlagde bestyrelsens forslag til budget for 2024. Det blev godkendt uden 

bemærkninger. 

 

Ad pkt. 5. Fastlæggelse af kontingent 

Kontingentet blev fastholdt 

 

Ad pkt. 6. Valg til bestyrelsen 

Christina Skeldal, Søren Villumsen og Hans Poulsen var på valg og de var alle tre villige til genvalg. 

De tre blev genvalgt uden modkandidater. 

Bent Lund og Frank Johansen blev genvalgt som suppleanter. 

 

Ad pkt. 7. Valg af revisor 

Genvalg af Partner Revision Ringkøbing - Statsautoriserede Revisorer 

 

Ad pkt. 8. Forslag fra medlemmer 

Der er ikke indkommet forslag fra medlemmer 

 

Ad pkt. 9. Eventuelt 

Bestyrelsen ønskede at få kommentarer fra generalforsamlingen til følgende to spørgsmål: 

1. hvad er det der forener os i DFA 

2. Hvad anser du for de vigtigste opgaver og aktiviteter, for DFA at varetage 

De to spørgsmål blev drøftet i mindre grupper og Tom Axelgaard samlede input op fra deltagerne med hjælp 

fra Sofie Hammerskov. 



 
 
Nøgleord i svarene til  

Spørgsmål 1: Fællesskab, aktivt netværk, tillid i videndeling, let at koble sig ind i fællesskabet 

Spørgsmål 2: Erfaringsudveksling, vidensdeling, erfa-grupper og konferencer, firmarepræsentation i erfa-

grupper 

Detaljeret notat med noter fra opsamling er lavet separat. 

 


